



# What do I need to know if I want to appeal a suspension or expulsion?

Parent/carer information

## ဖဲယမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတၢ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိမ့တမ့ၢ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ် လၢကိန့ၣ်မ့ၢ်ယလိၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.

### မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤ

#### တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတခါစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဖဲန့ၣ်ထီၣ် လၢတၢ်ကကွၢ်ကဒါဒီးတၢ်ဆၢတံာ်တခါ အသီ တဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်အသး မ့ၢ်လၢန သးတမ့ၢ်ဒီးတၢ်ဆၢတံာ်လၢတၢ်မၤအီၤတခါ အဂီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

#### မ့ၢ်ယကညးတၢ်ထီၣ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်.

ထီၣ်ကိမ့တမ့ၢ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢ ကိတခါဒဲလဲၣ်. န့ၣ်ယကညးတၢ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိ မ့ၢ်တမ့ၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢကိတခါ အဂီၢ်သ့ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢကိခိၣ်အံၤမၤတၢ်ဆၢ တၢ်လၢအတီၤတြၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်တ လူၤပိၢ်မၤထွဲဖိလစံၣ်ဒီးတၢ်ဖဲး တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်လၢအဘၣ်တဖၣ် အခါန့ၣ်လီၤ. ကိမိတဖၣ်, မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤကွၢ် ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်တဖၣ်မၤပုၤလီၤ တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးအလံာ်တက့ၢ်ဒိတဘျီသ့လီၤ.

တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတဖၣ်တၢ်တီၣ်ထီၣ်အီၤလၢလီၤ ကဝီၤ တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲၤဒါး အအိၣ်န့ၣ်သ့လီၤ. လီၤကဝီၤတၢ်ကူၢ်ဘၣ် ကူၢ်သ့ အဝဲၤဒါးမၤစၢၤန့ၣ်သိးန့ၣ်န့ၣ်ပၢ် တၢ်အမၤအကျိၤ အကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်သ့လီၤ. အဝဲၤသ့ၣ်မၤစၢၤစၢၤစၢၤန့ၣ် လၢတၢ်ကကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတခါအဂီၢ် သ့လီၤ. နဖိအကိမ့တမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဆဲးကျိးအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနလီၤကဝီၤတၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲၤဒါး အဂီၢ်သ့လီၤ.

တၢ်ဆၢတံာ်တခါလၢအဘၣ်ဃး ဒီးတၢ်သ ကွၢ်ကညးန့ၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒီဖျါ ပုၤန့ၣ်တၢ်, တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အခိၣ် အန့ၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအပုၤန့ၣ်တၢ်, ကိတခါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဒီး ကယံာ်ဝဲဒၣ်ကိ အန့ၣ်အသီ ၁၅ ဒီး ၂၀ သီ လၢတၢ်ကမၤ အီၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်က ဆဲးကျိးန့ၣ်ဖဲတၢ်မ့ၢ်တီၣ် ထီၣ်တၢ်သကွၢ်ကညး ဝံၤအခါဒီးဖဲတၢ်ဆၢတံာ်တခါတၢ်မ့ၢ်မၤအီၤအခါ လီၤ. ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်ဆဲး ကျိးဝဲဒၣ်လီၤကဝီၤ. တၢ်ကူၢ်ဘၣ် ကူၢ်သ့အဝဲၤဒါးဖဲ တၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်သကွၢ်ကညးအလီၤန့ၣ်သ့လီၤ.

#### တၢ်အစၢၤလၢအဟဲထီၣ်လၢတၢ်သကွၢ်ကညး လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိ တစိတလီၤတခါ

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးတခါလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစိတလီၤတခါ, တၢ်မ့ၢ်ဟံးဖိၣ်ထီၣ်အီၤ န့ၣ်ဒီးပုၤလၢအမၤတၢ်ဆၢတံာ် မ့ၢ်အာ်လီၤဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ် ဃုထီၣ်အခါ, ကိခိၣ် ကဆဲးကျိးန့ၣ်လၢ တၢ်ကမၤလီၤတၢ်န့ၣ် ဖဲက့ၤထီၣ်ကဒါကိတသ့ဖဲ အသ့လၢအဆိအချ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်သကွၢ်ကညးအ တၢ်ဆၢတံာ်တၢ်ကမၤနီၣ်အီၤလၢနဖိအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါတဖၣ်အပူၤဒီးတၢ်ဟံကတီၢ် အတၢ်ထီၣ်ကိတစိတလီၤ န့ၣ်တၢ်ကထုး ကွၢ်အီၤလၢနဖိအတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ အပူၤလီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစိ တလီၤတခါတၢ်မ့ၢ်တဆိၣ်ထွဲအီၤဘၣ်, ဒီးပုၤမၤတၢ် ဆၢတံာ်မ့ၢ်တအာ် လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ် ဘၣ်တခါ, နဖိကအိၣ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစိ တလီၤတုၤလီၤလၢမ့ၢ်န့ၣ်လၢတၢ်အာ်လီၤ. တူၢ်လိာ်ပၢ် ပုၤတစုန့ၣ်လီၤ.

#### တၢ်အစၢၤလၢအဟဲထီၣ်လၢတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ထွဲ ဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိတခါ

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိအံၤ တၢ်မ့ၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤ, ဒီးပုၤမၤတၢ်ဆၢတံာ်မ့ၢ်အာ်လီၤ တူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ဃု ထီၣ်န့ၣ်, ကိခိၣ်ကလိၣ်မၤသ ကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်လၢ တၢ်ကယံာ်လီၤဘျီလီၤတၢ်ပူၤဖျဲးအတၢ် ဘၣ်ယိၣ်အဒိၣ်အမ့ၢ်တမံၤလၢလီၤဒီးဟံလီၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲ အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်မ့ၢ်ဒ်သိး နဖိက့ၤထီၣ်က့ၤကိ ကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သကွၢ်ကညးအတၢ်ဆၢတံာ်တၢ် ကမၤနီၣ်အီၤလၢနဖိအတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အပူၤဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိတၢ်ကသ့ကွၢ်အီၤလၢ နဖိအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိန့ၣ်တၢ် မ့ၢ်တဆိၣ်ထွဲအီၤတခါ, ဒီးပုၤမၤတၢ်ဆၢတံာ်မ့ၢ်တအာ် လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ် ဃုထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ် အဂၤလၢနဖိအဂီၢ် ဘၣ်တဘၣ်ကအိၣ်ဝဲဒၣ်အါမၤလီၤ. ကိခိၣ်ကမၤသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်လၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆိလီၤဟံလီၤမၤန့ၣ်တၢ်လၢအကျဲအဂၤတခါလၢအဖိမဲဒိၣ်ဒီးနဖိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိတခါ တၢ်မ့ၢ်တဆိၣ်ထွဲအီၤဘၣ်ဒီးနဖိအံၤအသးပုၤန့ၣ် ၁၇ န့ၣ်န့ၣ်, နဒီးနဖိကြၢၤ ကွၢ်ယုတၢ် ဃုထီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ကမၤလိတၢ်ဆူညါမ့ၢ်တမ့ၢ်ဆူတၢ်ဖဲး တၢ်မၤအပူၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

#### တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢယမၤန့ၣ်အီၤလၢနကိအအိၣ်သ့မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

န့ၣ်ယုန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃးတၢ်လၢအကဲထီၣ်တၢ်အသးဒီးဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်သ့လီၤ. ကိကြၢၤရဲၣ်ပုၤဒီးအတၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ် လၢအတၢ်ဆၢတံာ်တဖၣ်အလီၤခံ, တၢ်မၤလၢအကဲထီၣ်ဒီးဖဲတၢ်မ့ၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ်အခါဘၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

#### မ့ၢ်ယကမၤတၢ်ကဒူးကဒ့ၣ်တခါဒဲလဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကတိၤခဲးတၢ်လၢနဖိအဂီၢ် အံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကမၤတၢ် ကဒူးကဒ့ၣ်တခါ န့ၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲဒၣ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီဆူ ညါလၢအမ့ၢ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစိတလီၤမ့ၢ်တမ့ၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢကိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျဲၤယုဒီးကိတ ဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ ကိအပူၤတၢ်အခူၣ်ထၢၣ် အပူၤလီၤ.

#### လီၤတဲစိအတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးဆဲးကျိးကိဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤယုဒီးအံၤ ကလဲးကျိၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ် မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ တဖၣ်လၢ 131 450, တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်လၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤဒီးယုန့ၣ် ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤ တဲစိလၢကကိးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်ကိတက့ၢ်. ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးကမၤန့ၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအလီၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤယုဒီး နတၢ်တဲသကိး တၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတခါအံၤအဂီၢ်တတယုဒီးအပူၤဘၣ်.